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RTS- Dr Jens Šolc je počasni doktor Univerziteta u Beogradu: Medicina ne 

poznaje granice 

BLIC- ČETIRI RAZLOGA ZAŠTO ULAZIMO U NOVI TALAS KORONE Brojke 

divljaju u Evropi, kod nas su u blagom porastu, a u perspektivi nas čeka jedna 

DOBRA i jedna LOŠA VEST  

N1- Direktorka bolnice u Batajnici: Nema mesta panici, situacija stabilna 



 
 

 

 

Dr Jens Šolc je počasni doktor Univerziteta u Beogradu: Medicina ne poznaje granice 

Nastavlja se saradnja srpskog i nemačkog zdravstva. U martu je naša delegacija boravila u Nemačkoj, a 

ovih dana oni su gosti Beograda. Među onima koji razmenjuju znanje sa srpskim kolegama je profesor 

Jens Šolc koji je zbog svog doprinosa anesteziologiji, organizaciji zdravstvenih službi na nivou 

univerzitetskih bolnica i saradnji sa Medicinskim fakultetom u Beogradu postao počasni doktor 

Univerziteta u Beogradu. Koliko mu znači ovo priznanje, pitala ga je naša Ivana Božović? 

Jens Šolc je za Dnevnik RTS-a rekao da mu je zadovoljstvo mi je i velika čast što sam izabran za počasnog 

doktora i za gostujućeg profesora, jer je beogradski Univerzitet cenjen. Ima sjajne naučnike i utoliko je 

veća čast što su mene izalbrali. 

Kako ocenujete trenutnu saradnju srpskog i nemačkog zdravstva i u kojim oblastima može da se 

unapredi? 

- Naravno da saradnja postoji, pandemija nas je dodatno približila. Ona uvek može da se unapredi. 

Ministar Lončar je boravio kod nas u Nemačkoj, obišao je našu novu kliniku. Imao je priliku da se uveri u 

nivo medicinske usluge, upozna naše lekare. Imaću priliku da obiđem, kao uzvratnu posetu novi Klinički 

centar Srbije. Imao sam čast da razgovaram sa dekanom Medicinskog fakulteta, kolegom koji drži 

katedru anesteziologije, studentima... Važno je istaći radoznalost studenata, koji hoće da steknu znanje i 

u tome vidim veliku šansu za saradnju - između naših i vaših studenata, naših i vaših stručnjaka. 

Šta očekujete od ove posete? 



 
 

- Uveren sam da medicina ne poznaje granice. Šta god da postoji negde u svetu kao saznanje, kao proboj 

medicinske nauke treba da se širi, kako bi svi pacijenti u svim zemljama imali priliku da se leče najbolje 

što je moguće. 

Obići ćete novu zgradu Kliničkog centra Srbije, da li planirate saradnju sa njim? 

- Urgentna medicina nalaže razmenu najnovijih saznanja i mislim da ćemo tu moći da sarađujemo. 

Šta vi možete da nauče od nas, a šta mi od vas, predsednik ste Udruženja univerzitetskih bolnica u 

Nemačkoj? 

- Upravo je to zanimljivo u životu, nikada ne znate šta onaj drugi zna. Neophodno je da prvo 

komunicirate, saznate šta drugi zna i onda eventualno nešto naučite od njega, ako ima neka saznanja. Ja 

sam optimista i ubeđen sam da je svaka prilika dobra za diskusije, razgovore, međusobno upoznavanje i 

učenje. 

I naši zdravstevni radnici rade u Nemačkoj, kakvo je vaše iskustvo sa njima? 

- U našoj univerzitetskoj klinici imamo 16.000 zaposlenih, potiču iz 121 države. Među njima su i Srbi. 

Cenimo njihovo obrazovanja iz medicinske struke, jedino što malo manjka je poznavanje jezika, ali to se 

postiže brzo. 

Kakva je trenutna epidemiološka situacija u Nemačkoj, da li razmišljate o merama i šta očekujete na 

jesen? 

- Trenutnu situaciju sa koronom, određuje ova nova varijanta BA5 koja je veoma zarazna, ali je klinička 

slika veoma blaga. Bez obzira na tu blagu kliničku sliku, ima mnogo zaraženih i ljudi moraju ponovo da 

izostaju sa posla. Nezahvalno je dati bilo kakvu prognozu za jesen, jer nas ovaj virus stalno iznenađuje. 

Naši stručnjaci su napravili tri scenarija za jesen, od najpovoljijeg do najlošijeg. Mi se nadamo da će jesen 

proteći najmirnije. 

Nakon ove posete, koji su dalji koraci? 

- Kada obiđemo Klinički centar Srbije, tamo ćemo se detaljnije dogovoriti o narednim koracima. Već sam 

razgovarao sa kolegama, imaću priliku da se s njima i ubuduće družim. 

 

 

 

 



 
 

 

 

ČETIRI RAZLOGA ZAŠTO ULAZIMO U NOVI TALAS KORONE Brojke divljaju u Evropi, kod nas su u 

blagom porastu, a u perspektivi nas čeka jedna DOBRA i jedna LOŠA VEST 

Novi talas korone je neminovan, a za to postoji najmanje četiri razloga – veliki broj reinfekcija, počela je 

sezona putovanja, tu su i podsojevi BA.4 i BA.5 koji su do 25 odsto zarazniji od prvobitnog omikrona a 

ujedno izbegavaju i postojeća antitela. Takođe, u velikoj većini slučajeva dejstvo vakcine je isteklo, pa 

sve skupa, dovoljno prostora da brojke nastave da rastu. 

Dobra vest - omikron u velikom broju slučajeva ne daje tešku kliničku sliku i ne povećava hospitalizaciju, 

loša vest – pandemiju, najverovatnije nećemo odjaviti tako skoro. 

Naime, brojke su svuda u porastu. U toj priči naša zemlja se i dobro drži, te je statistika u blagom 

porastu, dok je u Evropi poslednjih dana zabeleženo uvećanje od 40 do 60 odsto. U pojedinim zemljama 

brojevi rastu osam puta više u odnosu na prethodni dan. Nemačka je tako rekorder po broju zaraženih, 

te je pre samo tri dana zabeleženo 140.292 novozaraženih, da bi dan kasnije ta brojka bila nešto manja 

122.597. Francuska je zabeležila najveći skok za jedan dan, a tu su i Grčka, Izrael, Portugal… Sve skupa, 

vodi u novi talas. 

Svetski stručnjaci, pak, tvrde da više nije pitanje da li će biti nekog letnjeg talasa korone, već koliko će jak 

biti i koliko će trajati. Kako kažu, postoje četiri glavna razloga zašto dolazi do povećanja zaraženih. 

1.Reinfekcije 

Prema rečima stručnjaka, kada je omirkon u pitanju sve češće se javljaju reinfekcije, a kako je velika 

cirkulacija ljudi zbog putovanja, ali i zbog ukinutih mera, zaražavanje je brže i lakše. Praktično, skoro da 

nema zaštićenih i svi potencijalno mogu da se zaraze iznova. U nekim zemljama je utvrđeno da je više od 

polovine sadašnjih zaraženih već preležalo koronu. 



 
 

2.Letnja sezona 

Putovanja, slobodno ponašanje ali i ignorisanje korone, u velikoj meri doprinosi širenju virusa. Primera 

radi, Grčka je omiljena destinacija kako naših ljudi, tako i stranaca, pa je u ovoj zemlji, recimo, za samo 

jedan dan broj novoinficiranih porastao za tri puta. Ista situacija je u celoj Evropi, brojevi zaraženih rastu, 

ali dobra vest je da nema visokog procenta smrtnih slučajeva, kao ni hospitalizacije. Ipak, nakon 

povratka u domovinu, prenos je neminovan. 

3.Mutacije 

Od prvobitnog oblika pa do danas, korona je nekoliko puta mutirala, pa je tako virus vremenom postao 

zarazniji, ali srećom je slabio. Tako od omikrona, sada imamo pojavu podsojeva BA.4 i BA.5 koji su prema 

poslednjim istraživanjima i do 25 odsto zarazniji od originalnog omikrona. Takođe, ova mutacija, u većoj 

meri izbegava antitela. Prvi put su obe podvarijante registrovane u Južnoj Africi, a napravile su problem 

u Portugalu koji je mesecima u rizičnoj zoni. 

4. Mnogima isteklo dejstvo vakcina 

Kako je prvobitno rečeno, kada su vakcine protiv korone u pitanju, u zavisnosti od proizvođača ona štite 

od četiri do šest meseci, te je u ovom slučaju dejstvo vakcina u velikoj meri “presušilo”. Mnogi su sa dve 

doze vakcinisani i pre godinu ili godinu i po dana, a trećom dozom pre više od devet meseci. Prema 

najavama, nove vakcine, prilagođene aktuelnom soju moguće da će biti dostupne na jesen. 

Novi talas početkom jula 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja, doc.dr Predrag Sazdanović izjavio je da će se korona "sasvim 

sigurno vratiti", da će leto "potpuno usložniti" situaciju i da početkom jula očekuje novi talas, ali da "niko 

ne zna" u kakvom obliku. 

Sazdanović je za Radio-televiziju Srbije rekao da je virus toliko mutirao da klinička slika više nije toliko 

jaka kao što je bila i ocenio da je to „srećna okolnost“. Dodao je da ostaje pitanje koliko će biti zaraženih, 

hospitalizovanih i na intenzivnoj nezi. 

Ipak, kako stručnjaci smatraju uprkos porastu broja inficiranih, ne očekuje se opterećenje zdravstvenog 

sistema, ali da virus “radi svoj posao” i dalje opstaje i širi se u populaciji. 

Epidemiolog i član Kriznog štaba prof.dr Branislav Tiodorović, objasnio je pre nekoliko dana za “Blic” da 

porast nije neočekivan zbog velike cirkulacije tokom leta, putovanja i godišnjih odmora. Takođe je 

podsetio, da maske skoro niko ne nosi i da smo na preventivne mere svo zaboravili. 

- Ljudi putuju, vreme je odmora, leto je, ne postoje neka ograničenja, pa su mnogi zaboravili da je 

korona i dalje sa nama. Cirkulacija je velika i zbog toga imamo porast što ne iznenađuje. Naravno, ne 

govorimo o nečemu što je alarmantno, jer će nam leto, manje-više biti takvo. Te brojke koje variraju 

zaista ne predstavljaju nikakav signal za uzbunu, jer takve oscilacije su očekivane. Mi pratimo kretanje, a 

virus je svakako tu i on će nastaviti da se i dalje prenosi. Dobro je što govorimo o omikronu koji zaista ne 



 
 

daje teže oblike kao što smo videli u mesecima za nama. Naravno, on može biti komplikovan za one sa 

slabim imunim sistemom i pridruženim bolestima, ali generalno korona je dosta oslabila kao što smo 

videli kako se sada manifestuje, kaže profesor Tiodorović. 

Kada su skokovi u pitanju, sličnu situaciju videli smo krajem juna i početkom jula prošle godine, kada su 

brojevi rasli, pa smo ponovo došli do 1.000 u avgustu, a u septembru smo imali i 4.000. 

- Ne bi trebalo praviti takvo poređenje, ipak smo tada imali drugačiji situaciju. Ne očekuje se neki nagli 

skok, ali smo svakako spremni za jesen kada krene škola, pa zatim rad u kolektivima, i kako biva 

standardno, tada se virus najlakše prenosi. Iako su mutacije svakako moguće, ipak se ne očekuje da će 

biti nekih značajnijih promena. Sada upozoravaju na nove podsojeve, ali mi smo omirkon već videli, tako 

da smatram da zaista ni to nije alarmantno. Ono što moramo znati, i to na šta ne smemo zaboraviti je da 

je korona tu, pandemija nije odjavljena i toga moramo biti svesni. Takođe, Grčka nam je interesantna za 

praćenje jer naši ljudi uglavnom idu na letovanje tamo. Svakako lete će nam biti mirno, kaže profesor 

Tiodorović. 

Statistika – broj novozaraženih 

Francuska 95.217 

Nemačka 122.597 

Italija 62.704 

Austrija 7.281 

Grčka 12.580 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Direktorka bolnice u Batajnici: Nema mesta panici, situacija stabilna 

"Kapacitet bolnice je negde oko 1.000 postelja, a trenutno koristimo dve jedinice poluintenzivnog 

lečenja i jednu intenzivnog lečenja. Imamo samo jednog intubiranog pacijenta. Dakle, situacija je 

potpino stabilna i mirna, nema mesta nikakvoj panici", rekla je direktorka bolnice u Batajnici Tatjana 

Adžić Vukičević. 

U kovid bolnici u Batajnici trenutno se leči 30 pacijenata obolelih od virusa korona, a onih sa teškom 

kliničkom slikom nema, rekla je danas Tanjugu direktorka te ustanove dr Tatjana Adžić Vukičević. 

Ona je poručila da je situacija potpuno mirna i stabilna i da nema mesta nikakvoj panici. 


